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         Z Á P I S N I C A 
 
zo zasadnutia   Sociálnej a zdravotnej komisie pri OZ v Bánove, ktoré sa 
uskutočnilo 16. 01.  2012 na Obecnom úrade v  Bánove. 
 
 

P R Í T O M N Í 
 
Sú vlastnoručne podpísaní na priloženej prezenčnej listine. Hosť, Mgr. Patrik Adam 
sa zo zasadnutia komisie ospravedlnil. 
 

R O K O V A N I E 
 
Zo zasadnutia  sociálnej a zdravotnej komisie, ktorú otvorila predsedníčka komisie 
Ľubica Lörincová, na úvod všetkých privítala a oboznámila prítomných 
s programom rokovania, ktorí všetci dostali spolu s pozvánkou: 
 
1.  Úvod 
2.  Zostavenie plánu práce na rok 2012 
3.  Oboznámenie sa so zmenami a doplnkami č. 1 k ÚPN – obce Bánov 
      - prípadne jeho pripomienkovanie – hosť Mgr. Patrik Adam 
4.  Príprava návštevy ZSS Nové Zámky – vysielanie KTB 
     - dohodnúť termín s p. Klobučníkom a p.  Kleinovou.                                         
5.  Denné  centrum, Integračné centrum – informácie o priebehu  
      vybavovania dokladov k registrácii. 
6.  Správa o činnosti komisie za rok 2011 
7.  Rôzne – potravinová pomoc – informácie o schválenom rozpočte 
8.  Záver 
 
 
1) Úvod – Ľubica Lörincová – predsedníčka komisie poďakovala prítomným za 
účasť .  Bc. Kleinová sa zo zdravotných dôvodov ospravedlnila i pozvaný hosť Mgr. 
Patrik Adam nakoľko slúžil  sv. omšu. 
 
2.) Zostavenie  plánu práce na rok 2012 – vypracovanie plánu práce sociálno-
zdravotnej komisie na rok  2012. Členky komisie  predkladali návrhy na činnosť 
sústrediť sa na deti základnej školy pripraviť protidrogové prednášky, zdravotné 
prednášky  podávanie prvej pomoci, zorganizovanie  opekačky   s klientami 
reedukačného centra,  spolupráca s dôchodcami, zdravotné prednášky  
pre dôchodcov, spolupráca so ZŠ s MŠ.  
 
3.)  Oboznámenie sa so zmenami  a doplnkami  č. 1 k ÚPN – obce Bánov 
- prípadne jeho pripomienkovanie – hosť Mgr. Patrik Adam.  SÚP obce - 

členky komisie sa zaujímali len o budovu starej základnej školy, pretože na túto 
budovu bola urobená projektová dokumentácia „Dom kumunitných služieb“.  
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- Z toho dôvodu bol na komisiu pozvaný p. farár Mgr. Patrik Adam.  Ospravedlnil 
sa z dôvodu pracovných povinností,  predsedníčka komisie  tlmočila jeho  
vyjadrenie.  Cirkev nemá finančné prostriedky ani vlastný zámer so školou, 
nemá ani iných záujemcov o prenájom školy. Iným zmenám v SÚP sa komisia 
nevenovala. 

4.)  Príprava návštevy DSS  Nové Zámky – vysielanie v KTB  -  dohodnúť             
 termín  s. p. Klobučníkom a p. Kleinovou.  Nakoľko p. Kleinová sa 
ospravedlnila z toho dôvodu tento  bod programu sa presunul na ďalšie 
zasadanie komisie. 

5.) Denné centrum, Integračné centrum – informácia o priebehu  vybavovania 
      dokladov k registrácii -  Obec zaslala dve žiadosti  o registráciu 
poskytovateľa sociálnych služieb na NSK. Jedna je  pre Denné  centrum  seniorov 
- Klub dôchodcov , druhá žiadosť je pre  Integračné centrum cieľová skupina Zväz 
postihnutých civilizačnými chorobami.  Význam tejto registrácii spočíva v tom , že  
NSK predkladá rôzne výzvy na nenávratné finančné prostriedky   po registrácii  si 
o tieto  môžu  požiadať, sú i iné možnosti cez  SPP, VÚB, ORANGE ponúkajú  
grantové programy – takto zaregistrovaný majú možnosť vypracovať projekty cez, 
ktoré môžu získať finančné prostriedky pre činnosť Denného centra a Integračného 
centra.                                                 
6.)  Správa o činnosti komisie za rok 2011  -  predložila predsedníčka komisie 
Ľubica Lörincová, členovia ju pripomienkovali a doplnili, upravili. Takto upravená 
bude predložená na zasadnutie OZ. 
7.) Rôzne   -  ako iné obce aj naša obec prejavila záujem o potravinovú pomoc pre 
našich občanov.  Potravinovú pomoc môže dostať predčasný, starobný, 
nepracujúci invalidný dôchodca/kyňa, ktorých dôchodok nepresiahne 305 EUR 
i občania, ktorí poberajú dávky v hmotnej núdzi. Zapísať sa prišlo 300 našich 
spoluobčanov. Dostanú 20kg hladkej múky a 20 kg cestovín. Chceme si zriadiť 
vývesnú tabuľu na Štúrovej ulici  / pri bývalom Obecnom podniku služieb/ kde by 
sme mali oznamy pre  občanov.  
8.)  Záver -  predsedníčka komisie Ľ. Lörincová  ukončila sedenie , prítomným 
poďakovala za účasť. 
 
 
 
 
V Bánove, 25. 01..2012 
 
 
 
 
 
Zapísala: Katarína Gubová   
 
 
                                                                  Ľubica Lörincová 
                                                              Predsedníčka komisie 
 
 



Plán práce na rok 2012 

 
Január :  1. Zostavenie plánu práce na rok 2012 

2. Oboznámenie sa so Zmenami a doplnkami č.1 k ÚPN – obce 

Bánov   - prípadne jeho pripomienkovanie  

   3. Denné centrum, Integračné centrum –  informácie o priebehu   

    vybavovania dokladov k registrácii 

   4. Správa o činnosti komisie za rok 2011 

   5. Rôzne – potravinová pomoc – informácie o schválenom rozpočte 

    

Marec:   1. Návšteva ZSS Nové Zámky – vysielanie v KTB 

   2. Komunitný plán obce – oboznámenie sa so stavom riešenia 

   3. VZN o poskytovaní sociálnych služieb a úhradách za poskytované 

       sociálne služby – doplnenie o Integračné a denné centrum 

4. Možnosti umiestnenia detí zo sociálne odkázaných rodín 

v letných táboroch. 

5. Rôzne –  Prvá pomoc do KTB- preklad do slovenčiny 

   

Máj:   1. Správa o činnosti obce v oblasti sociálnych služieb – podáva 

sociálna  

       pracovníčka obce 

   2. Opekačka pre deti ZŠ s MŠ medzi klientmi reedukačného centra - 

príprava 

   3. Grantové projekty pre rozvoj soc. služieb - sledovanie 

   4. Rôzne – propagácia druhov soc.služieb v obci – verejná tabuľa 

  

Jún:   1. Opekačka pre deti ZŠ s MŠ medzi klientmi reedukačného centra – 

realizácia 

 

Júl:   1. Informovať členov komisie o počte rodín v hmotnej núdzi – 

sociálna  

       pracovníčka obce 

   2. Problémy mimoškolskej výchovy mládeže 

3. Opravy a údržba zdravotného strediska. 

 

September:  1. Úvod 

2. Spolupráca so ZŠ – pomoc deťom z patologického prostredia, 

záškoláctvo,  

       šikanovanie, krádeže a pod. – pozvať riaditeľku ZŠ s MŠ Bánov 

3. Zhodnotenie úspešnosti umiestnenia detí v letných táboroch 

 

Október:  1. Úvod 

   2. Spolupráca pri tvorbe rozpočtu – požiadavky v sociálnej oblasti 

   3. „Zdravý životný štýl“ – relácia do KTB – MUDr.Okšová, 

Mgr.Svetlanská 

   4. Rôzne 

 

December:  1. Zhodnotenie činnosti komisie za r. 2012 

   2. Príprava plánu práce činnosti na r. 2013 

   3. Aktualizácie vývesnej tabuli v sociálnej oblasti 



   4. Propagácia druhov soc. služieb - zhodnotenie 

 

 

         Ľubica Lörincová 

        predsedníčka Komisie sociálnej 

        a zdravotnej pri OZ v Bánove 

 
 

Komisia sociálna a zdravotná pri OZ v Bánove 
 

Správa o činnosti sociálnej a zdravotnej komisii  

v obci v obci Bánov za rok 2011 
 

 Sociálna a zdravotná komisia pri OZ v Bánove sa schádzala nielen podľa 

schváleného plánu práce, ale i podľa potreby. Na začiatku roku 2011 sme si stanovili 

i krátkodobé a dlhodobé ciele, ktoré by komisia chcela v obci dosiahnuť na zlepšenie života 

obyvateľov obce.  

 

Krátkodobé ciele: 

- Zmapovanie situácie a uplatnenia VZN o sociálnych službách     

v praxi a zák.č. 448/2008       splnené 

- Získanie informácii o sociálnej a zdravotnej situácii v škole, 

 spoločenských organizáciách, u obvodných lekároch   splnené 

 

Dlhodobé ciele: 

- Zvýšiť úväzky opatrovateľkám      nesplnené 

- Zvýšiť počet opatrovaných       nesplnené 

- Poskytovanie stravovania       splnené 

- Sprofesionalizovanie sociálnych služieb    

 v realizácii 

- Rozšírenie prevencie (protidrogová)      nesplnené 

- Monitoring sociálnej odkázanosti občanov a zdravotne odkázaných splnené 

- Trénig komunikačných a počítačových zručností“     splnené 

- Aktualizácia Komunitného plánu sociálnych služieb   nesplnené 

(prijaté uznesením, uznesenie nesplnené) 

 

 Z prehľadu vidíme, že krátkodobé ciele sú splnené. Na splnení dlhodobých cieľoch 

členovia komisie budú pracovať i v nasledujúcom období.  Hlavným cieľom komisie je 

efektívne a cieľavedomé vynakladanie verejných financií v rámci programového rozpočtu 

sociálnych služieb. To znamená, že členovia komisie v rámci prípravy novelizácii zákona č. 

448/2008 Z.z. v znení neskorších predpisov, ktorá by mala prísť do platnosti od 1.1.2013 - 

budú povinné platiť príspevok – ekonomicky oprávnené náklady za občanov, ktorí sú 

umiestnení v zariadeniach sociálnych služieb a majú trvalý pobyt v našej obci. Priemerná 

výška ceny za službu je 505,26 €/mesiac, z toho priemerná výška príspevku z obce môže 

predstavovať cca 311,98 €/ mesiac/ seniora. Preto je teraz dôležité rozbehnúť, spropagovať 

a viac využívať opatrovateľskú službu, aby sa počet občanov umiestnených v ZSS 

nezvyšoval. Týmto predídeme aj zvýšeným výdavkom obce. Členovia komisie vidia 

rezervu v tomto smere. Bolo by vhodné zvýšiť počet opatrovateliek, čím sa zníži aj 

nezamestnanosť v obci. Komisia  si dala za úlohu v spolupráci s obcou a predovšetkým 



sociálnou pracovníčkou zvýšiť úväzky opatrovateľkám, zvýšiť počet opatrovaných 

a poskytnúť možnosť stravovania. Ak sa podarí sprofesionalizovať sociálne služby takýmto 

spôsobom do r. 2013, ľahšie a ekonomickejšie bude pre obec poskytnúť možnosť 

opatrovateľky doma, ako platiť za nášho občana vysoké sadzby za umiestnenie 

v Zariadeniach sociálnych služieb. 

V službe poskytovanie stravovania obecné zastupiteľstvo prijalo VZN o sociálnych 

službách, kde obec prispieva na jeden obed sumou 0,33 € občanovi s trvalým pobytom 

v Bánove, ktorý poberá predčasný starobný dôchodok, starobný dôchodok alebo invalidný 

dôchodok. Zvyšný rozdiel hradí občan. Obec prispieva na donášku obeda 0,25 

€/obedár/deň. 

Cieľ „Rozšírenie prevencie (protidrogová)“ je naplánovaná aktivita stretnutie detí 

z vyšších ročníkov ZŠ klientmi reedukačného centra formou opekačky, alebo futbalového 

zápasu. Takýmto voľným stretnutím, formou rozhovorov o živote klientov preventívne 

vplývať na našu mládež. 

Členovia komisie predložili žiadosť na doplnenie programového rozpočtu obce 

Bánov o tieto podprogramy v programe 11 SOCIÁLNE SLUŽBY:    
 PRÍSPEVOK PRI NARODENÍ DIEŤAŤA 

 PRÍSPEVKY NA ŠKOLSKÉ POMÔCKY 

 ZÁUJMOVÁ ČINNOSŤ KD a ZPCCH 

 STRAVOVANIE DÔCHODCOV – 3700 € 

 POCHOVÁVANIE BEZPRÍSTREŠNÝCH OBČANOV – 100 € 

 GRANTOVÝ SYSTÉM V OBLASTI SOCIÁLNYCH SLUŽIEB – 3500 € 

 AKTUALIZOVAŤ KOMUNITNÝ PLÁN SOCIÁLNYCH SLUŽIEB OBCE 

BÁNOV – 1660 € 

 STAROSTLIVOSŤ O DETI A MLÁDEŽ – 700 € 

Z týchto požiadaviek na sprehľadnenie a navýšenie výdavkov na požadované 

programy sa nám podarila iba malá časť. Vzhľadom na súčasný ekonomický stav obce a 

celej SR, komisia prijala schválený rozpočet uspokojivo a s porozumením. Čo však komisia 

považuje za veľmi dôležitý dokument, ktorého výdavky nie sú zahrnuté v rozpočte je 

Komunitný plán sociálnych služieb. Komisia navrhovala jeho aktualizáciu, pretože sociálne 

potreby občanov, ktoré vzídu z tohto dokumentu by mali byť zapracované aj do Zmien 

a doplnkov SÚP.  O tom, že tieto výdavky mali byť automaticky zaradené i do výdavkovej 

časti rozpočtu obce svedčí i prijaté uznesenie ešte 6.4.2011, kedy OZ súhlasí 

s aktualizáciou Komunitného plánu obce Bánov (č. III/20100406). Komisia má za to, že 

každé prijaté uznesenie sa má premietnuť aj do výdavkovej časti rozpočtu, čo komisia 

žiadala aj písomne. Členovia komisie sa aj naďalej budú snažiť v budúcich rokoch 

zapracovať do rozpočtu horeuvedené aktivity resp. programy, ktoré prinesú skvalitnenie 

života v sociálnej oblasti všetkých vekových kategórií obavateľov Bánova. 

 

 

 

 

              Ľubica Lörincová 

       Predsedníčka sociálnej a zdravotnej komisie 

         pri OZ v Bánove 

 


